
Protokół Nr XLVI/10
Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

z dnia 27 stycznia 2010 r.
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 15.40

Obecnych na Sesji – 20 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Nieobecni: radny Waldemar Słowiński

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska –  Adwokat Andrzej Łebek

Ad. 1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Małgorzata Krzyszkowska, 
która  powitała  radnych,  BM,  zaproszonych  gości,  wszystkich  obecnych,  lokalne  media
oraz mieszkańców miasta.

Przewodnicząca RM  stwierdziła,  iż w Sesji uczestniczy 19 radnych (w momencie rozpoczęcia 
nieobecny był  Wiceprzewodniczący RM Pan Andrzej Mankiewicz) na 21 ustawowego składu 
Rady, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Ad. 2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodnicząca RM przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLIV i XLV Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Wnioski i zapytania.
5. Sprawozdanie z działalności Stałych Komisji Rady Miejskiej w 2009 roku.
6. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w 2009 roku.
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w 2009 roku.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej

w Kamiennej Górze na 2010 rok.
9. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Kamiennej Górze 

na 2010 rok
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii dla miasta Kamienna Góra na 
2010 rok.

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna 
Góra publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych.

12. Podjęcie  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na zbycie  nieruchomości  (dz.  nr  310/24,
obr. nr 6).

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany Studium Uwarunkowań



i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego miasta Kamienna Góra.
14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego dla rejonu ulicy Bohaterów Getta w Kamiennej Górze.
15. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Miejską 

Kamienna  Góra  udziałów  Skarbu  Państwa  w  spółce  Przedsiębiorstwo  Komunikacji 
Samochodowej Sp. z o.o. w Kamiennej Górze.

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2010 rok.

17. Sprawy różne.
18. Zamknięcie Sesji.

Nikt nie zgłosił wniosków do przedstawionego porządku obrad.

Na salę obrad przybył Wiceprzewodniczący RM Pan Andrzej Mankiewicz.

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLIV i XLV Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

Przewodnicząca  RM poinformowała,  iż  protokół  Nr  XLIV09  z  Sesji  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze z dnia 21 grudnia 2009 r. oraz protokół Nr XLV/09 z Sesji Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze z dnia 29 grudnia 2009 r. były wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Dodała, że nie zostały do nich wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytała, czy w chwili obecnej 
ktoś chciałby jakieś zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad. 4. Wnioski i zapytania

Radny Zbigniew Nagórny:

1. Pytanie, czy wiadome jest już, w jaki sposób i przez kogo wykorzystywany będzie budynek 
po byłym KAMODEX-ie?

2. Pytanie, jak przedstawia się dalsza budowa supermarketu przy ul. Wałrzyskiej?
3. Pytanie, czy ustalone zostały nowe zasady sprzedaży lokali komunalnych, czy odbywa się to 

jednak na starych zasadach?
4. Pytanie,  czy  wszystkie  osoby potrzebujące  otrzymują  niezbędną  pomoc  do  przetrwania

w tak trudnych obecnie warunkach pogodowych?

Radna Bogusława Krawiec:

1. Pytanie,  dlaczego  nie  są  realizowane  założenia  Uchwały  Nr  VII/45/07  RM  z  dnia
28 marca 2007 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Kamienna Góra, a dokładnie § 3? Na ul. Bohaterów Getta chodniki są w fatalnym stanie, 
właściciele ich nie odśnieżają i nie ponoszą z tego tytułu żadnych konsekwencji.

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Stałych Komisji Rady Miejskiej w 2009 roku

1. Sprawozdanie z działalności Komisji Regulaminowej przedstawił Przewodniczący – radny 
R. Ostrowski – zał. Nr 2 do protokołu.

2. Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Rewizyjnej  przedstawił  Przewodniczący  –  radny
J. Groma – zał. Nr 3 do protokołu.

3. Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Spraw  Społecznych  przedstawiła  Przewodnicząca 



Komisji – radna Z. Kolat – zał. Nr 4 do protokołu. 
4. Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Budżetu,  Strategii  i  Rozwoju  przedstawił 

Przewodniczący – radny J. Gorczyca – zał. Nr 5 do protokołu.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej przedstawiła 

Przewodnicząca – radna C. Róg – zał. Nr 6 do protokołu.

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w 2009 roku

Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej przedstawił  Wiceprzewodniczący RM Pan Andrzej 
Jasiński – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad 7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w 2009 roku

BM przedstawił sprawozdanie z działalności w 2009 roku – zał. Nr 8 do protokołu.

Ad.  8.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planów  pracy  Stałych  Komisji  Rady 
Miejskiej w Kamiennej Górze na 2010 rok

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca RM  – zał. Nr 9 do protokołu. Dodała, iż z planami 
radni  zapoznali  się  na  swoich  komisjach  oraz  że  będą  one  podane  do  publicznej  wiadomości, 
poprzez zamieszczenie ich na stronie internetowej w BIP oraz wywieszenie na tablicy ogłoszeń.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XLVI/291/10 w sprawie zatwierdzenia 
planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze na 2010 rok.

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Kamiennej 
Górze na 2010 rok

Projekt  uchwały  przedstawiła  Przewodnicząca  RM   –  zał.  Nr  10 do  protokołu.  Dodała,
iż  z  planem radni  zapoznali  się  na  swoich  komisjach  oraz  że  będzie  on podany do publicznej 
wiadomości, poprzez zamieszczenie ich na stronie internetowej w BIP oraz wywieszenie na tablicy 
ogłoszeń.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XLVI/292/10 w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy  Rady Miejskiej w Kamiennej Górze na 2010 rok.



Ad.  10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii dla miasta Kamienna Góra na 2010 
rok

Projekt  uchwały  przedstawiła  Kierownik  Wydziału  SP Pani  Beata  Pecio  –  zał.  Nr  11 do 
protokołu.

Radny M. Białecki opuścił salę obrad.

Radna B. Krawiec zapytała, jaka kwota będzie przeznaczona na dofinansowanie placów zabaw, 
gdyż nie ma tego wyszczególnionego w Programie?

Kierownik Wydziału odpowiedziała, że jest to kwota 10.000 zł. i że w strategiach nie podaje się 
kwot na zadania szczegółowe, a na główne.

W związku z tym, iż nie było więcej pytań Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie, w wyniku 
którego Rada Miejska jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XLVI/293/10
w  sprawie  zatwierdzenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych i Narkomanii dla miasta Kamienna Góra na 2010 rok.

Na salę obrad powrócił radny M. Białecki.

Ad.  11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  sieci  prowadzonych  przez  Gminę  Miejską 
Kamienna  Góra  publicznych  przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych  w  szkołach 
podstawowych

Projekt uchwały przedstawił  Kierownik Wydziału EKS Pan Janusz Graczyk–  zał.  Nr 12 do 
protokołu.

Salę obrad opuścił Wiceprzewodniczący RM Pan A. Mankiewicz oraz radny G. Szmajdziński.

Kierownik Wydziału poinformował, że w § 1 pkt 2 lit. a wkradł się błąd i ma być wiek dzieci 0-3 
lata (było 0-2 lata). Pozostałe zapisy pozostają bez zmian.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 18 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XLVI/294/10 w sprawie ustalenia sieci 
prowadzonych  przez  Gminę  Miejską  Kamienna  Góra  publicznych  przedszkoli  i  oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych.

Na salę obrad powrócił radny G. Szmajdziński.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 310/24, 
obr. nr 6)

Projekt  uchwały  przedstawiła  Kierownik  Wydziału  AGN  Pani  Elżbieta  Oleksiak  –
zał. Nr 13 do protokołu.



Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy 19 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XLVI/295/10 w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości.

Ad.  13.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  zmiany  Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego miasta Kamienna Góra

Projekt  uchwały  przedstawił  Z-ca  Kierownika  Wydziału  AGN  Pan  Andrzej  Omachel  –
zał. Nr 14 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XLVI/296/10 w sprawie przystąpienia 
do opracowania zmiany Studium Uwarunkowań i  Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 
miasta Kamienna Góra.

Przewodnicząca RM zarządziła 5-min. przerwę.

Po przerwie na salę obrad nie powrócił Wiceprzewodniczący RM Pan A. Mankiewicz.

Ad.  14.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla rejonu ulicy Bohaterów Getta w Kamiennej Górze

Założenia  do  projektu  oraz  wnioski,  które  nie  zostały  uwzględnione  przedstawiła  Pani  Anna 
Podworska – Michalak – Główny projektant planu.

Projekt  uchwały  przedstawił  Z-ca  Kierownika  Wydziału  AGN  Pan  Andrzej  Omachel  –
zał. Nr 15 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XLVI/297/10 w sprawie uchwalenia 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  rejonu  ulicy  Bohaterów  Getta
w Kamiennej Górze.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę 
Miejską Kamienna Góra udziałów Skarbu Państwa w spółce Przedsiębiorstwo Komunikacji 
Samochodowej Sp. z o.o. w Kamiennej Górze

Projekt  uchwały  przedstawił  Sekretarz  Miasta  Pan  Arkadiusz  Wileński  –  zał.  Nr  16 do 
protokołu.



Radna B. Krawiec zapytała, czy projekt uchwały przewiduje przejęcie 100% udziałów w spółce, 
czy może udziałowcami będą też pracownicy?

Sekretarz  odpowiedział,  że  wola  jest  na  przejęcie  100%  udziałów,  a  pracownicy  nie  są 
uwzględniani,  gdyż  dla  przykładu  w  powiecie  oławskim  wystąpili  oni  o  przejęcie  udziałów,
a  Minister  się  nie  zgodził  na  to.  Wcześniej  wystąpienie  było  do  Marszałów  Województw
i w naszym przypadku stwierdzono, że województwo ma na utrzymaniu lokalne linie kolejowe
i dlatego propozycja poszła na niższy szczebel samorządu. Dodał, że przejęcie jest nieodpłatne.

Radny J.  Gorczyca zauważył,  że  powiat  kamiennogórski  też  wyraził  wolę  przejęcia  udziałów
w spółce i zapytał, kto z nas ma większe szanse na to?

Sekretarz odpowiedział, że szanse są po połowie, to Ministerstwo zdecyduje, kto przejmie udziały, 
uchwała jest intencyjna.

BM dodał, że będziemy na bieżąco kontaktować się z Ministerstwem.

W związku z tym, iż nie było więcej pytań Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie, w wyniku 
którego Rada Miejska jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XLVI/298/10
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Miejską Kamienna Góra udziałów 
Skarbu Państwa w spółce Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej Sp. z o.o. w Kamiennej 
Górze.

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2010 rok

Projekt uchwały z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Miasta Pani Iwona Pazgan – zał. Nr 17 
do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy  19  głosach  „za”  podjęła Uchwałę  Nr  XLVI/299/10  w  sprawie  zmian
w budżecie miasta Kamienna Góra na 2010 rok.

Ad. 17. Sprawy różne

Burmistrz Miasta odpowiedział na wnioski i zapytania radnych, tj.:

Radnej B. Krawiec:
1. Posiada odmienne zdanie w tej kwestii, tzn. na tyle ile jesteśmy w stanie założenia uchwały 

są realizowane. Niektóre ulice i chodniki mają opóźnienia w odśnieżaniu, ale na bieżąco są 
przyjmowane  uwagi  i  czynione  działania  w  celu  ich  realizacji.  W piątek  odbędzie  się 
spotkanie  w  Starostwie  Powiatowym  dot.  tego  problemu  i  uwagi  przekazane  zostaną 
również  policji  i  straży.  Służby  miejskie  pracują  nie  najgorzej  i  na  pełnych  obrotach. 
Większy problem jest z prywatnymi właścicielami i wśród uwag pojawia się właśnie to, że 
chodniki przypisywane są poszczególnym posesjom. Będzie to niedługo tematem większych 
rozmów w skali kraju. Śnieg nie jest wywożony, gdyż są to zbyt duże koszty i jedynie w 
szczególnych sytuacjach dochodzi do wywózki Na najbliższe dni przewidywane są opady 
śniegu, deszczu i silne wiatry.



Radnemu Z. Nagórnemu:
1. Na chwilę obecną jest jeden chętny kupiec i temat jest w trakcie realizacji. Na 90% sprawa 

zostanie sfinalizowana.
2. Ta sprawa powiązana jest z obiektem po byłym KAMODEX-ie. Inwestor zainteresował się 

tym  budynkiem  i  stąd  chwilowy  brak  realizacji  założeń  budowy  supermarketu  w  tym 
miejscu.

3. W związku  z  wejściem w  życie  nowej  ustawy  to  RM  podejmie  w  najbliższym  czasie 
uchwałę,  w  której  określi  zasady  i  stawki  sprzedaży  lokali.  Obecnie  tworzony  jest  jej 
projekt.  Do  tego  czasu  wstrzymana  została  sprzedaż.  W  gazecie  ukazała  się  również 
informacja, że jeśli remont przekroczy 30% wartości początkowej budynku, to mieszkańcy 
zapłacą 22% podatku – o tyle wzrośnie koszt mieszkania.

4. Na dzień dzisiejszy nie ma sygnałów, aby były z tym problemy.  W mieście nad sprawą 
czuwa  MOPS  a  w  powiecie  PCPR.  Były  zgłoszenia  dot.  pomocy  dla  takich  osób
w okolicach świąt, sprawa jest na bieżąco monitorowana.

Radna C.  Róg zaapelowała  o pomoc dla  chorego na  ziarnicę  10-letniego chłopca,  w rodzinie 
którego sytuacja finansowa jest trudna.

Wiceprzewodniczący RM Pan A. Jasiński poruszył następujące sprawy:
1. Jako nauczyciel tego chłopca również poparł apel radnej C. Róg.
2. Prośba o zajęcie się sprawą zalegającej płyty przed budynkiem nr 13 przy ul. Papieża Jana 

Pawła II, która stanowi niebezpieczeństwo dla przechodniów.
3. Uwaga,  że  BM ma prawo mandatowania do 5.000 zł.  właścicieli,  którzy nie  odśnieżają 

placów przed nieruchomościami. Dużo osób lekceważąco podchodzi do tematu.
4. Prośba do BM o interwencję w sprawie odśnieżania ul. Jeleniogórskiej, tzn. służby miejskie 

odśnieżają chodniki, po czym służby GDDKiA odśnieżając ulice zasypującym tym samym 
uprzednio odśnieżone chodniki.

Radny R. Ostrowski poruszył następujące sprawy:
1. Interwencje  RM w sprawie  sprzedaży klubu  „Waleczne  Serca”  nie  przyniosły  rezultatu

i pozostawił temat do rozmyślania Burmistrzowi.
2. Pytanie,  w  jaki  sposób  będzie  rozliczane  zużycie  wody  za  końcówkę  ubiegłego  roku? 

Odczytów wodomierzy dokonano bowiem w grudniu wg stanu zużycia na koniec roku, a od 
stycznia są nowe stawki i te kilka metrów, które zużyte zostały do 1. stycznia będą musiały 
zostać zapłacone chyba po wyższej cenie.

3. Pytanie, czy nie można podpisać umowy na odśnieżanie, takiej jak na wywóz śmieci?
4. Po  spotkaniu  z  mieszkańcami  ul.  Jedwabnej  wyraził  pogląd,  że  Spółka  Mieszkaniowa 

dezinformuje  mieszkańców, mówiąc  że  to  Rada Miejska stanowi złe  prawo i  problemy, 
które pojawiają się na linii kontaktu ze wspólnotą.

5. Prośba o interwencje w sprawie lekarzy przyjmujących w NZOZ Eskulap, którzy nie chcą 
przyjmować pacjentów, jeśli Ci przyjdą w nie umówioną godzinę.

6. Radny przedstawił zdarzenie z 30/31 grudnia 2009 r. gdzie jednego z mieszkańców karetka 
zabrała do szpitala i po dokonaniu potrzebnych zabiegów wypuszczono do domu. Nikogo
z personelu  nie  zainteresował  fakt,  że  pacjent  wracał  do  domu na  piechotę  w odzieniu
i kapciach, w których zabrano go z domu. W związku z zajściem, poprosił o poruszenie 
podczas spotkania ze Starostą sprawy „znieczulicy” pracowników szpitala.



Ad. 18. Zamknięcie Sesji

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  zamknęła  XLVI  Sesję  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 27 stycznia 2010 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodnicząca Rady
         /-/ Małgorzata Krzyszkowska


